
Lekcia: Ž 14                                                   Kázeň: Mt 13, 24-30

Bratia a sestry,
odkiaľ sa na svete vzalo zlo? Vidíme okolo seba veľmi veľa zlých vecí. Stačí si večer

zapnúť správy a počujeme o tom, že susedné národy na seba útočia, že opitý muž týra svojich
blízkych,  že  matka  opustí  svoje  deti  a  podobné smutné  veci.  Možno  nám prídu na  myseľ
otázky, prečo si ľudia navzájom ubližujú alebo ako je možné, že v ľudskom srdci môže byť
toľko zla.

Dnešné podobenstvo hovorí na začiatku o tom, že hospodár zasial  dobré semeno. Na
počiatku stvoril všetko Pán Boh. Hneď v prvej kapitole celej Biblie je napísané, že postupne
ako Pán Boh tvoril, tak videl, že to bolo dobré. Všetko, čo činí Hospodin, je dobré. Na počiatku
stvoril Hospodin svet a človeka. Človek bol bez hriechu a smel priamo prichádzať pred Pána
Boha. Medzi človekom a Bohom nebola žiadna prekážka-nebolo tam nič zlé, nebol tam hriech.
Človek  sa  rozhodol  neposlúchať  Božiu  vôľu  a  prestal  dôverovať  Hospodinovi.  Tak  skrze
neposlušnosť jedného človeka, ktorý vtedy predstavoval celé ľudstvo, prišiel na zem hriech.
Hriech sa dotýka života a osobnosti každého človeka. Hriech zasahuje naše vnútro, ale aj telá.
Do toho dobrého, čo stvoril Pán Boh vniesol diabol zlé a človek neposlušnosť. Slovo satan
znamená protivník. Teda diabol nie je Boží rovnocenný súper, ale ten, ktorý sa protiví Božej
vôli. Z podobenstva poznávame, že Pán Boh je všemohúci a zvrchovaný. Hospodár vedel, že
jeho  sejba  bola  dobrá  a  tiež  vedel,  odpoveď  na  to,  kto  zasial  kúkoľ.  Diablova  moc  je
obmedzená a je podriadená tej Božej. Diabol môže urobiť iba to, čo mu Pán Boh dovolí. Keď
chcel diabol vyskúšať Jóbovu vieru, tak Pán Boh mu určil hranice, kde až mohol zájsť. Nič viac
diabol urobiť nemohol. 

Nestačí však konštatovanie, že všetko zlo na svete pochádza od diabla, pretože veľmi
veľa zlých vecí pochádza od človeka. Ľudia navzájom si dokážu ubližovať buď slovom alebo
skutkom. Často nás naše vlastné myšlienky usvedčujú z toho, že sme hriešny. Zlo je na svete a
je na nás ako sa voči tomu postavíme. To, že hospodár necháva kúkoľ, teda to zlé a pšenicu, to
dobré, spolu rásť neznamená, že je jedno čo je zlé a čo je dobré. Kým žijeme na tejto zemi, tak
máme rozlišovať, čo je dobré a čo zlé a snažiť sa za tým dobrým. Apoštol Pavol píše, že máme
premýšľať  o  všetkom,  čo  je  pravdivé,  čo  čestné,  čo  spravodlivé,  čo  čisté,  čo  ľúbezné,  čo
príjemné, o všetkom, čo je cnostné a čo chválitebné! Na inom mieste Pavol hovorí, že máme
všetko skúmať a dobrého sa držať. Nemáme však posudzovať a odsudzovať druhých, ale máme
začať od seba. Pán Ježiš povedal, že máme najprv vybrať brvno z vlastného oka a až potom
vyberať blížnemu z oka triesku. Už Ježišovi učeníci boli veľmi horliví v súdení druhých. Raz sa
stalo, že Ježiš chcel prísť do jednej samaritánskej dediny a poslal poslov, aby mu tam pripravili
miesto.  Ježiša  tam však  neprijali  a  tak  sa  učeníci  spýtali  Ježiša,  či  majú  povedať,  aby  na
obyvateľov  toho miesta  zostúpil  oheň  z  neba  a  zničil  ich.  Jakub  a  Ján  vo  svojej  prílišnej
horlivosti zabudli na to, že Ježiš neprišiel odsúdiť svet, ale zachrániť ho. Chceli odstrániť tých,
ktorí odmietali Ježiša. Keď sa pozrieme do minulosti, tak vidíme niečo podobné. V Ježišovom
mene  sa  totiž  viedli  aj  križiacke  výpravy  a  tí,  ktorí  odmietali  Ježiša,  boli  zabíjaní.  V
podobenstve sa hospodára pýtajú jeho sluhovia, či chce, aby šli na pole a povytrhávali kúkoľ.
Hospodár odmieta toto ich riešenie a hovorí, aby nechali kúkoľ rásť spolu s pšenicou. Teda
kúkoľ a pšenica síce rastú spolu, ale ich koniec bude rozdielny. Na tomto svete je veľa zla.
Všetci zhrešili. Nie je na svete taký človek, ktorý by vždy konal iba dobro. Všetko zlo však raz
bude odstránené. Pán Ježiš prostredníctvom podobenstva upriamuje našu pozornosť na koniec,
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ktorý nastane Kristovým druhým príchodom. V čase, o ktorom vie iba Pán Boh, príde Kristus
opäť na túto zem v plnosti svojej slávy, aby súdil všetkých a všetko. V čase žatvy bude kúkoľ
pozbieraný a zničený, zrno však bude uložené do sýpky, aby bol z neho osoh. Môže byť použité
na výrobu potravy alebo sa  zaseje.  Zrno bude uložené a bude z neho úžitok. Kúkoľ bude
navždy zničený. 

Žatva je často v Biblii použitá ako obraz súdu. Pán Ježiš zasľúbil, že príde opäť. Kto sa
vo viere spolieha na Krista, tak druhý Kristov príchod očakáva s radosťou. Pretože, kto verí v
Krista, tak už nie je odsúdený, ale prešiel zo smrti do života. Kristus nám dáva nádej. Keď Pán
Ježiš  vysvetľoval  svojím  učeníkom  podobenstvo  o  kúkoli  medzi  pšenicou,  tak  hovoril  o
spravodlivých.  Pred  Pána  Boha  nemôže  prísť  nič,  čo  je  hriešne.  Kvôli  naším hriechom si
zaslúžime iba Boží hnev a odsúdenie. Kristus nás však svojou obeťou ospravedlnil  a len v
Ježišovom mene môžeme byť spravodliví. Kristus nás ospravedlnil a raz si nás vezme k sebe do
kráľovstva nebeského. Kým však žijeme na zemi, tak máme bojovať s hriechom a pokušením.
Kresťan však nebojuje zbraňami, ale pokorou a modlitbou. Pán Boh nám ukazuje, čo je dobrá a
čo zlé, a to skrze svoje slovo. Máme rozlišovať, čo je dobré a čo zlé, ale súd máme nechať na
Pána Boha. Nemáme nikoho zavrhovať, pretože my nevidíme do ľudského srdca. Keď vidíme
kúkoľ vo vlastnom živote, tak sa máme obrátiť na Pána Boha, ktorý ho môže odstrániť. V
podobenstve je kúkoľ odstránený v určený čas hospodárovými žencami. 

Keď vidíme v našich životoch alebo okolo nás zlo, bolesť, utrpenie, hriech,  tak sa v
modlitbe obráťme na Krista. Keby sme chceli násilím odstrániť kúkoľ, tak by sme iba narobili
ešte viac škody. Keď sa však pokoríme pred Kristom a vložíme to do Božích rúk, tak Kristus
tomu urobí v príhodný čas koniec. Možno neporozumieme tomu, prečo Hospodin dopúšťa, aby
bolo na zemi zlo a utrpenie, ale môžeme sa spoľahnúť na Pána Boha, že On vie, prečo to tak je.
Pán Boh raz učiní koniec všetkému, čo sa mu protiví. Kto sa stavia proti Pánu Bohu, tak bude
ako ten kúkoľ v podobenstve. Pán Boh nás necháva, aby sme činili svoju vôľu, a my veľakrát
vidíme, že tá naša vôľa nás vedie k tomu, čo je zlé; že síce, tak ako apoštol Pavol, vieme, čo je
dobré a máme vôľu k dobrému, ale predsa nerobíme to, čo by sme chceli, ale robíme to, čo
nechceme. Ešte stále trvá čas milosti-ešte tu nie je žatva. Raz však nastane koniec a bude Boží
súd. Prosme Pána Boha, aby sme mohli byť ako to zrno, ktoré bolo zhromaždené do stodoly.
Záchrana je iba v Ježišovi Kristovi a Jemu patrí všetka sláva a vďaka. Amen.

Vypočujme si slová vyslania, ktoré sú napísané v 1 liste Petrovom 5. k.:
Buďte rozvážni, bdejte! Váš protivník diabol obchádza ako revúci lev, hľadajúc koho by zožral;
vzoprite sa mu, pevní vo viere, a vedzte, že takéto isté utrpenia sú údelom vášho bratstva po
celom svete! Boh všetkej  milosti,  ktorý vás povolal  v Kristovi  do svojej  večnej slávy,  keď
trochu potrpíte,  vás zdokonalí,  utvrdí,  upevní  a postaví  na stály základ!  Jemu moc naveky
vekov. Amen. 

Milosť nášho Pána Ježiša Krista a láska Božia a účastenstvo Ducha svätého nech je a zostáva s
nami všetkými až na veky. Amen.
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